
Hyvä Rauli Mäkelä 

  

Veripalvelu tekee kaikkensa turvatakseen sekä verenluovuttajien että verivalmisteiden saajien 

turvallisuuden. Seuraamme valmisteiden turvallisuutta koskevissa asioissa tarkoin muun muassa 

EMA:n (Euroopan lääkevirasto) ja ECDC:n (Euroopan tautienehkäisy- ja -valvontakeskus) 

suosituksia sekä osallistumme aktiivisesti veripalvelulaitosten eurooppalaiseen yhteistyöhön EBA-

järjestön (European Blood Alliance) kautta. Mistään mainitusta kanavasta ei ole tullut 

huolestuttavia viestejä koronarokotettujen luovuttajien verivalmisteiden käyttöön liittyen. 

Verenluovutusikäisistä suomalaisista lähes 90% on saanut vähintään yhden koronarokotteen. 

Maamme verihuollon turvaaminen useamman erillisen luovuttaja- ja prosessiryhmän kautta ei ole 

sen enempää perusteltua kuin mahdollistakaan.  

  

Veripalvelun rooli elinten luovutuksessa rajoittuu kudossopivuuden laboratoriotutkimuksiin, joten 

tältä osin en ota viestiinne kantaa. En myöskään näe tarkoituksenmukaisena yksityiskohtaisesti 

käydä läpi esittämiänne biolääketieteellisiä väittämiä mutta totean, että monet niistä ovat varsin 

heikosti perusteltuja. Tieteelliseen prosessiin kuuluu mahdollisuus erilaisten hypoteesien 

esittämiseen ja kumoamiseen mutta se ei tarkoita, että jokainen tulos olisi sellaisenaan 

sovellettavissa käytäntöön. 
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